
TÜRK NÖROŞİRÜRJİ DERNEĞİ GENEL KURULU DİVAN TUTANAĞI 

14.11.2015 Saat:10.00 

 

Türk Nöroşirürji Derneği Olağanüstü Genel Kurulu 14 Kasım 2015 Tarihinde 
Bahçelievler Milli Kütüphane Toplantı Salonu Bahçelievler Son Durak 
Çankaya/Ankara adresinde toplandı.  

1. Saygı duruşu ve İstiklal Marşının okunmasının ve Dernek başkanı Prof. Dr. 
Zeki Şekerci tarafından açılış konuşmasının yapılmasının ardından Divan 
Kurulu seçimine geçildi.  

2. Divan Kurulu için Prof. Dr. Hamit Ziya Gökalp Başkanlığında Divan Katipleri 
olarak Prof. Dr. Soner Duru ve Dr. İhsan Doğan önerildi. Divan Kuruluna 
toplantıyı yönetim yetkisi verilmesi açık oylama ile oylandı ve oy birliği ile kabul 
edildi. 

3. Dernek Genel Kurullarının, Türk Nöroşirürji Derneği Ulusal Bilimsel Kongresi 
ile eşzamanlı yapılabilmesi için, Dernek Tüzüğü’nün ‘’Genel Kurul’’ başlıklı 13. 
Maddesinin değiştirilmesi istenen değişik hali okundu. Değişiklik önergesi 
görüşüldü.  

Üyelerden Prof. Dr. Ethem Beşkonaklı söz aldı.  

Bu tüzük değişikliği talebinin dernek geleneklerini ve kongre düzenini bozacağı 
endişesini taşımakta olduğunu belirterek, bir buçuk yıl önceki Genel Kurulda dönemin 
başkanı Sayın Türe’nin gündem dışı konuşma yaptığı ileriki dönemde daha iyi 
tartışılması gerektiği gerekçesiyle reddedildiğini belirtti. Bu görüşe sahip olanların 
şuan Genel Kurul’da bulunmadıklarını. Yönetim Kurulunun görevi devredecekken 
böyle bir konunun gündeme gelmesi nedenini anlamadığını, yeterince katılım 
sağlanmıyor görüşünün doğru olmadığını ve sayın başkanın seçildiği kongreye 550 
kişi katıldığını, bu katılımın yeterli olduğu kanaatinde olduğunu, Kongreye sadece 
üyelerin değil, ailelerin, firma temsilcilerinin, asistanların ve hemşirelerin katılacağı 
belirtilmiş, seçim hangi gün yapılırsa yapılsın, seçimin kongrenin önüne geçeceği 
belirtilmiştir. Geleneklerin önemli olduğu, her kongrede seçim yapılmasının, her yıl 
yönetimin değişmesine yönelik görüşler ortaya çıkarabileceği, bir yıllık sürenin 
projelerin hayata geçirilebilmesi için yeterli olmadığı, iki yıllık sürenin bunun için 
uygun olduğu, ayrıca mali konuların önemli olduğu, kongre günü dernek yönetimi 
değişmesi halinde mali sorunların devam edeceği, tüzük değişikliğindeki son kısmın 
ise anlaşılamadığı ve sakıncalı olduğu belirtmiş olup, devamla üç sene sonraki 
kongrede yönetim kuruluna aday olmak isteyen kişiye haksızlık olacağı görüşünü 
belirtti.  

Üyelerden Prof. Dr. İbrahim Ziyal söz aldı.  

Tüzük değişikliğine karşı olmadığını ama zamanlamasının tartışmalı olduğunu, 2017 
yılında yapılacak olan Dünya Kongresinin dernek için önemli bir sınav olduğu, 
kongrenin en başarılı şekilde yapılması ve bu konuda birleşik olarak çalışılması 
gerektiği, Bir sonraki seçimde oluşacak ortamın bilinemediği, önümüzdeki olağan 



kongrede söz konusu tüzük değişikliğinin tekrar görüşüleceği belirtilmiş olmasına 
rağmen, bunun mümkün olmadığı; genel kurulun ve seçim toplantılarının aynı anda 
yapılmaması gerektiğini, genel kurulda mali olayların konuşulması gerektiği, bu 
nedenle ayrı tarihlerde yapılmalarının gerektiği, iki sene sonra şartlar değişince 
firmaların kongreye bakışının değişebileceği, bu şekilde mali hesapları yapılmamış 
olup, ibranın mümkün olamayacağı, ibra edilmeden genel kurulun nasıl yapılacağına 
ilişkin tereddütlerin olduğu, tüzük değişikliği yapılması halinde 2017 de göreve 
gelecek olan yönetim kurulunun 4 ay sonra dünya kongresi yapmak zorunda 
kalacağı, bu nedenle organize olunmasının zor olduğu, seçimin 2 yılda bir 
yapılmasının tüzük değişikliğine eklenmesi gerektiğini belirtmiştir. Firma Katılımının 
çok fazla olması nedeniyle sorunlar yaşanabileceği, üyeler dışında gelen konukların 
da olması nedeniyle kongre ve seçimlerin farklı yaklaşımlara konu olabileceği, 
kongrenin ilk günü veya son günü seçimlerin yapılmasının sorun yaratacağı bu 
sebeple prensipte teklife olumlu yaklaşmakta olsa bile zamanlamanın uygun 
olmaması nedeniyle çekimser olduğunu belirtti.  

Prof. Dr. Murad Bavbek söz aldı.  

Kongrenin götürü usulü yapılmasının sakıncalarının olabileceği farklı usulde 
yapılması halinde ibra konusunun 1 aya yakın sürebileceği bu sebeple hukuki ve mali 
yönden sorunlar yaşanabileceğini belirtti. 

Üyelerden Prof. Dr. Erdal Kalkan söz aldı.  

Spinal grup seçimlerinin 350 kişilik Katılımla sempozyumda düzenlendiği, seçimin 
demokratik ve herkesin hoşuna gidecek şekilde yapıldığı, katılanların mutlu olduğu,  
bunun bir bayrak yarışı olduğu demokratik ve çoğulcu katılımdan korkulması 
gerektiği, üyeler dışında kongreye yapılan katılımların farklı yaklaşımlar 
sergilenmesine dair görüşün kabul edilmesinin mümkün olmadığını, mali ibra 
konusunun ve genel kurulun kongrenin bilimsel havasına zarar verebileceği 
düşüncesinin üyelerin olgunlukları ile ortadan kaldırılabileceğini belirtti. Bu kapsamda 
Genel Kurul’un Kongrede yapılmasında bir sakınca bulunmadığını düşündüğünü 
belirtti.  

Üyelerden Prof. Dr. Tanju Uçar söz aldı. 

Meslektaşlara güvenmek gerektiği, firmaların katılımının çok olması konusunun ise 
önemli bir sorun yaratmayacağını düşündüğünü, tüzük değişikliği fikrinin geniş 
katılımlı toplantılar yapılarak olgunlaştırıldığını, geniş katılımlı toplantılar yapıldığı 
kanaatinde olduğunu belirtti.  

Üyelerden Prof. Dr. Ünal Özüm söz aldı. 

Kongrede seçim yapılması konusunda yaklaşık 23 Branştan 40’a yakın Dernek 
konusunda araştırma yaptığını, buna ilişkin olarak yarıya yakın Derneğin Kongre 
sırasında Genel Kurul yaptığını, artı ve eksileri konusunda farklı görüşler olduğunu 
belirtti.   



 

Üyelerden Prof. Dr. Selçuk Palaoğlu söz aldı. 

Konuya ilişkin geçen sene aleyhte olduğunu, acemice hazırlanmış bir sunum 
olduğunu, Dernekte ciddi çalışmalar yaptığını ve Dernekte önemli olanın şeffaflık 
olduğunu belirterek, Genel Kurulların Ankara’da yapılmasına taraf olduğunu, anket 
yaptırdığını ve 1/3 oranında kongreye katılım olduğunu tespit ettiğini, Dernek işinin 
açıklık ve netlik gerektirdiğini, organizasyon katılımlarının farklılık gösterdiğini, 
Dernek tüzüğü ve alt yönergeler olduğunu, her üye yapısının farklı olduğunu, 
herkesin akademisyen olmadığını, Kongreye katılımın farklılık gösterdiğini, 2004 
yılında 412 kişinin, 2005 yılında 890 kişinin,  2006 yılında 1290 kişinin kongreye 
katıldığını ortalamaya vurunca her yıl %10 civarında hemşirenin kongreye katıldığını, 
katılan üye sayısının azaldığını kongredeki hedef kitlenin belirlenmesi gerektiğini 
belirterek, Dernek değerlerine sahip çıkan kimselerin oy kullanacağı bir sistemin 
yaratılması gerekliliğini belirtti.   

Dernek Başkanı Prof. Dr. Zeki Şekerci söz aldı.  

Derneğin yaklaşık 1500 üyesi olduğunu, hepsinin en iyi puanlarla üniversitelere 
girmiş zor şartlarda çalışan saygın kimseler olduğunu belirtilmiş, Dernek Yönetim 
Kurulunun desteğini üyelerden aldığını, Genel Kurula katılımın ne kadar artarsa söz 
konusu desteğin artacağını, Dernekte genel sekreter olarak bulunduğu dönemden 
itibaren tüzük değişikliği konusunun tartışıldığını, Genel Kurul için Ankara dışından da 
katılım gerçekleştirildiğini, Kongre’de Genel Kurul yapılması sırasında üyelerin Genel 
Kurul’a ücretsiz katılımı için gerekli tüm tedbirlerin alındığını ve kimsenin mağdur 
olmayacağını, Anadolu’da yapmış olduğu çalışmalarda görüştüğümüz üyelerimizin 
hepsinin tüzük değişikliğini desteklediğini, Kongrenin bilimsel ortamının 
bozulmayacağı kanaatinde olduğunu, Genel Kurulun son gününde seçim 
yapılabileceğini, ibra konusunda şuandaki yönetimin bir sorunu olmadığını, diğer 
yönetimlerin de bu konuda bir sıkıntı yaşamayacağını düşündüğünü, Kongreye ilişkin 
olarak iktisadi işletmenin kar etmesi gerektiğini, tüm kararların Yönetim Kurulu 
tarafından alındığını, Dernek kasasında yüklü miktarda nakit para bulunduğunu, 
yapılan kongreler ile ilgili ciddi başarılar sağlandığını, Derneğin yaptığı kongrelerle 
itibarını yükselttiğini, derneği mali ve hukuki olarak güçlendirecek önlemler alındığını, 
temsil gücü yüksek bir yönetim kurulunun daha güçlü olacağı düşüncesinde 
olduğunu, gerekli görülmesi halinde söz konusu konunun Olağan Genel Kurulda da 
açılabileceğini, tüzük değişikliği yapılması halinde mali ve hukuki bir sorun 
yaşanmayacağını, değişiklik kabul edildiği takdirde bu yönetim kurulunun hesaplar 
hazır şekilde kongreye katılacağını, Genel Kurul’un 2 yılda bir yapılmasının daha 
uygun olduğunu düşündüğünü, Yönetim Kurulunun faaliyet gösterebilmesi için 2 yıla 
ihtiyaç duyduğunu, Dernek hesaplarının açık olduğunu, bütün kongre hesaplarının 
maliyet hesabına Yönetim Kurulu tarafından karar verildiğini belirtti.   

Üyelerden Prof. Dr. Talat Kırış söz aldı.  



Kendilerinin İstanbul’da bulunduğunu, Genel Kurul’un Kongrede yapılması 
konusunun yıllardır konuşulduğunu, herkesin Genel Kurul’un Ulusal Kongrede 
yapılmasını istediğini belirterek, yönetime kim gelirse gelsin WFNS’in en iyi şekilde 
yapılacağını düşündüğünü belirtti.   

Gündeme ilişkin konuşmalardan sonra açık oylamaya geçildi.  

Dernek Genel Kurullarının, Türk Nöroşirürji Derneği Ulusal Bilimsel Kongresi ile 
eşzamanlı yapılabilmesi için, Dernek Tüzüğü’nün ‘’Genel Kurul’’ başlıklı 13. 
Maddesinin gündemde ilan edilen aşağıdaki şekilde değiştirilmesi toplantıya katılan 
üyelerin 42 kabul, 4 ret, 1 çekimser oyu ile oyçokluğuyla kabul edildi. 

GENEL KURUL: 
 
Madde 13: Genel kurul derneğin en üst yetkili organıdır. Asıl üyelerin 
katılımı ile oluşur. Olağan olarak yılda bir kez toplanır. Genel Kurul 
toplantı tarihi ve yeri aşağıdaki şekil ve usulde belirlenir; 
a- Yönetim kurulu, dernek tüzüğüne göre genel kurula katılma hakkı 

bulunan üyelerin listesini düzenler.  
b- Genel kurula katılma hakkı bulunan üyeler; en az onbeş gün 

önceden, toplantının günü, saati, yeri ve gündemi, en az bir gazetede 
veya derneğin internet sayfasında ilan edilmek veya yazılı olarak 
bildirilmek veya üyenin bildirdiği elektronik posta adresine ya da 
iletişim numarasına mesaj gönderilmek veya mahalli yayın araçları 
kullanılmak suretiyle toplantıya çağrılır.  

c- İlk Genel Kurul toplantısı, iş bu Dernek Tüzüğünün 4. maddesinin (c) 
bendi uyarınca yılda en az bir kez düzenlenmesi zorunlu olan TND 
Ulusal Bilimsel Kongresi’nin başlangıç tarihinden 7 gün önce, TND 
Ulusal Bilimsel Kongresi’nin yapılacağı yerde toplanır.  

d- İlk toplantıda, çoğunluk sağlanamaması sebebiyle toplantı 
yapılamazsa, ikinci toplantı, TND Ulusal Bilimsel Kongresi süresince 
(ilk günü hariç olmak kaydıyla), kongre gündemine uygun şekilde 
yönetim kurulunca belirlenecek gün, saat ve yerde yapılır ve bu husus 
genel kurul çağrısında ayrıca belirtilir.  

e- TND Ulusal Bilimsel Kongresi’nin tarihi ve yeri Yönetim Kurulu 
tarafından Kongre tarihinden en az 6 ay önce ilan edilir. TND Ulusal 
Bilimsel Kongresi sırasında yapılacak olan Genel Kurul’a ilişkin olarak 
Bilimsel Kongreye katılmayan Dernek üyelerinin Genel Kurul 
görüşmelerine katılımlarının ve oy kullanmalarının ücretsiz şekilde 
sağlanması için gerekli tedbirler Dernek Yönetim Kurulunca alınır.  
 

Toplantı, çoğunluk sağlanamaması sebebinin dışında başka bir nedenle 
geri bırakılırsa, bu durum geri bırakma sebepleri de belirtilmek suretiyle, 
ilk toplantı için yapılan çağrı usulüne uygun olarak üyelere duyurulur. 
İkinci toplantının geri bırakma tarihinden itibaren en geç altı ay içinde 
yapılması zorunludur. Üyeler ikinci toplantıya, yukarıda belirtilen esaslara 
göre yeniden çağrılır. 
Genel kurul toplantısı bir defadan fazla geri bırakılamaz.” 

 



4. Gündemde belirtilen Dernek Tüzüğü 13. Maddesinde değişiklik yapılmasına 
dair; Dernek üyelerinden Dr. Nezih Abdullah Oral tarafından verilen Önergenin 
görüşülmesine geçildi. Önerge metni okundu. Verilen önerge ile görüşülmekte 
olan Dernek Tüzüğü’nün 13. Maddesinin, ilk fıkrasının, 3. Cümlesinde yer alan 
“olağan olarak yılda bir kez” düzenlemesinin “olağan olarak iki yılda bir kez” 
olarak değiştirilmesine ilişkin Önergenin oylamasına geçildi.  

Dernek Tüzüğü’nün ‘’Genel Kurul’’ başlıklı 13. Maddesinin ilk fıkrasının, 3. 
Cümlesinde yer alan “olağan olarak yılda bir kez toplanır.’’ şeklindeki 
düzenlemenin “olağan olarak iki yılda bir kez toplanır.’’ şeklinde değiştirilmesi, 
toplantıya katılan üyelerin 42 kabul, 4 ret, 1 çekimser oyu ile oyçokluğuyla kabul 
edildi. 

 
5. Gündemde belirtilen Dernek Tüzüğü’nün 13. Maddesinde değişiklik 

yapılmasına dair; Dernek üyelerinden Prof. Dr. Erdal Kalkan ve Dr. Erhan 
Türkoğlu tarafından verilen Önergenin görüşülmesine geçildi. Önerge metni 
okundu. Verilen önerge ile görüşülmekte olan Dernek Tüzüğü’nün 13. 
Maddesinin 1. fıkrasının 3. Cümlesi “Olağan olarak iki (2) yılda bir kez seçimli 
olmak üzere ve her yıl mali genel kurul olarak toplanır”  şeklinde 
düzenlenmesine ilişkin Önergenin oylamasına geçildi.  

Verilen önerge ile görüşülmekte olan Dernek Tüzüğü’nün 13. Maddesinin, ilk 
fıkrasının, 3. Cümlesinin “Olağan olarak iki (2) yılda bir kez seçimli olmak üzere ve 
her yıl mali genel kurul olarak toplanır”  şeklinde değiştirilmesi, toplantıya katılan 
üyelerin 42 kabul, 4 ret, 1 çekimser oyu ile oyçokluğuyla kabul edildi. 

 
6. Dilek ve temennilere geçildi.  

 
7. Dilek ve temennilerden sonra gündemde görüşülecek başka madde 

olmadığından genel kurula divan başkanı tarafından son verildi.  
 
 

 
 Prof. Dr. Hamit Ziya Gökalp         Prof. Dr. Soner Duru             Dr. İhsan Doğan  
         

        Divan Başkanı         Katip Üye   Katip Üye  
          
 


